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Biuro Dialogu i Korespondencji Kancelarii Prezydenta Rzeczypospolltej Polskiej przesyta 
zgodnie z wfasciwosci^ do rozpatrzenia petycj^    zwracaj^cego 
siQ 0 petn^ refundacj^ leku Avastin stosowanego w schorzeniu plamki zottej (AMD), na ktore 
cierpi wielu seniorow.

B^dziemy wdzi^czni za poinformowanie Zainteresowanego oraz Kancelarii Prezydenta RP 
o zaj^tym stanowisku. (w odpowiedzi prosimy o powotanie si^ na numer naszego pisma).
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Moja pro^ba-petycja do Pana Prezydenta RP sklada si? z dwoch cz?sci:

1. Przestancie „doic” staruszkow (jako cz?sc informacyjno- dokumentacyjna)
2. SzanoM’ny Panic prezydencie RP (jako petycja wlasciwa)

W sumie obie cz?sci skladowe tworz^ pelny apel o interwencj? w przedstawionej sprawie.

Z wyrazami gl?bokiego poszanowania oraz wiar^ w 



Szanowny Panic Prezy dcncie RP

Powyiszy moj apel Przestancie „doic” staruszkow wczesniej skierowalem do byiego 
Ministra Zdrowia otrzymuj^c obszem^ odpowiedz. ze lek Avastin nie figuruje w wykazie 
okulistyki Ministerstwa, zas w kwestii materialnej nalezy zwracac si^ do regionalnych 
osrodkow pomocy spolecznej. Natomiast to samo pismo skierowane pozniej do aktualnego 
przewodnicz^cego Sejmowej Komisji Zdrowia pozostalo bez odpowiedzi.

Wobec tak oboj^tnego stosunku swiata lekarskiego. ktore obecnie wydaje si^ juz bye kolejn^ 
nadzwyczajn^ kast^ w naszym spoieczehstwie (przykiadem choeby klopoty z Amantadyn^), 
trudno oczekiwac szybkiej poprawy tragieznej sytuacji znaeznej grupy paejentow w podeszlym 
wieku. W moim odczuciu, drastyezny problem schorowanych seniorow’ moze zaJatwic jedynie 
Najwyzszy Urz^d Rzeczypospolitej. Wobec tego, o^mielam si^ prosic Pana Prezydenta
0 pomoc w (udzkim potraktowaniu tej bolesnej rany w ^ciu bezbronnych paejentow 
w starezym wieku. Bye moze, wreszeie imerweneja Pana Prezydenta spowoduje szybki
1 pozytywny skutek w zaJatwieniu sprawy po mysli krzywdzonych seniorow.

Moj^ pro^b? kieruj^ w imieniu du;zej grupy. paejentow z wysifkowym AMD, natomiast 
moim przykladem mog^ jedynie posluiyc, co opisane schorzenie znaezy w ^yciu kazdego 
czlowieka. Mnie zapowiedz utraty wzroku dotkn^la przed 12 laty, w tym czasie stracitem wzrok 
w oku prawym i w rezultacie przerwaJa lub ograniczyJa moj^ prac? tworez^ Jako  

         Nadal piac(p i walcz^ 
o minimalnt^ aktywnosd. Pewnie w podobnej sytuacji jest wi^kszo^d paejentow dotkni^tych 
schorzeniem ^ohej plamki. —

Moj^ pro^b? do Pana Prezydenta skiadam giownie w imieniu ogromnej grupy paejentow - 
seniorow ze schorzeniem iottej plamki (moim przyktadem pragn^ jedynie uwiarygodnid 
problem), z nadziej^ i przekonaniem wjedynie skuteezn^ interweneje na rzecz skrzywdzonych 
ludzi.

Z wiar^ i ufnosci^
  

 01 .02.2021 rok.



Przestancie „doid” staruszkow

Statym wizerunkiem pryu’atnych klinik okulistycznych jest tlum ludzi w podesziym 
wieku, czasem o kulach, laskach, na wozkach. poszukuj^cych ratunku przed gro^c^ im 
slepot^. W kraju jest ich blisko milion - moze wi^cej. ale nadal schorzenie zohej plamki 
(AMD) nie jest chorob^ spoleczna, obj^t^ petna refundacja ustug medycznych. Zgtaszaj^cy si^ 
pacjent z takim schorzeniem do placowek uspotecznionych slyszy, 4e szpital ju2 nie ma 
^rodkow. ic wyczerpal limity itp. Pozostaje szuka^ ratunku w klinikach prywatnych. Niestety, 
cz^sd pacjentow z wysi^kowym AMD (plamka zoha) nie moze korzystac z pelnej pomocy 
bezplatnie. Areopag ekspertow z profesorskimi tytulami, prawdopodobnie wlasciciele owych 
prywatnych klinik, decyduj^ ktory pacjent otrzyma dotacj^ z NFZ, a ktory b^dzie skazany na 
zastrzyk Avastinu za jedyne tysi^c zlotych. Taki zabieg nalezy powtarzac co dwa-trzy miesi^ce 
przez pozostale lata zycia.

Przyktadowo, ja zd^ytem jui wydac ponad 30 tysi^cy zlotych. inni mote wi^cej lub 
mniej, bo ich pewnie nie stac na tak cz^ste zabiegi (nie stareza emerytura. nie zawsze dzieci 
w stanie dopomoc). Wlasnie te uslugi medyezne. nawet sami lekarze. okreslaj^ „dojeniem”
paejenta.

Ten medyezny mechanizm uslugowy tn\a juz wiele, wiele lat, w kraju z niby w pelni 
uspolecznionym lecznictwem. ze szczegoln^ troska o seniorow. Mysl?, ze o tak 
funkejonuj^eym lecznictwie wie Ministerstwo. Narodowy Fundusz Zdrowia, komisje 
sejmowe..., jednak nikt nie sklania si^ obj^c pelnym, bezplatnym lecznictwem ludzi starych 
zagrozonych slepot^. Przeciei prywatne kliniki. powiedzmy i ogolnie lekarze. nie 
zainteresowane rozwi^zaniem problemu z korzysci^ dla paejenta. Nikt przeciez nie pozbywa
si^ beztrosko „dojnej krowy”!

Tytulem uzupelnienia, naleiy dodac. ie chodzi glownie o pacjentow korzystaj^cych 
z iniekcji Avastinu, jako leku stosowanego takze w okulistyce od kilkunastu lat, dwanascie 
w moim przypadku, ktory nadal nie jest zglaszany przez kliniki, jako skuteezny 
w powstrzymaniu starezej slepoty. Warszawska klinika okulistyezna dr  

 od roku 2006 wykonala a± 11 tysi^cy iniekcji, glownie Avastinem. likwiduj^c 
gromadz^cy si^ plyn w oku paejenta.

Czyi wobec tak obecnie gloszonych haslach o rosn^cych nakladach na sluzb? zdrowia 
i szczegolnej trosce o seniorow, nie znajd^ si^ srodki na peine obj^cie schorowanych pacjentow 
darmowym lecznictwem rowmiez w' okulistyce?


